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KLU § 74 Dnr KS 2020/127-009 

Motion om att ta fram en utvecklingsplan för Arvika 
kommun 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att strategisk plan 

och översiktsplan är de övergripande dokument som motsvarar önskemålen i 

motionen. Att starta en överlappande process med en utvecklingsplan 

bedöms därför inte aktuellt. 

 

Motionen avslås. 

Reservation 

Kristina Bengtsson Nilsson (M) reserverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning 

Henrik Samuelsson (M) föreslår i motion att Arvika kommun tar fram en 

utvecklingsplan fram till år 2035. Utvecklingsplanen bör belysa olika 

scenarier som ökande, oförändrad eller krympande befolkning och 

skatteunderlag samt behov av samhällsutveckling. 

Beslutsunderlag 

Henrik Samuelssons (M) motion den 12 januari 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 27 januari 2020, § 21 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 7 april 2020 

Bedömning 

Några av de viktigaste övergripande strategiska dokumenten i kommunen är 

strategisk plan och översiktsplan. I båda görs antaganden om 

befolkningsutveckling och vad avser skatteunderlag görs sådana prognoser i 

strategisk plan. Översiktsplanen har en längre ansats framåt i tid och rör 

planeringsbehoven kring användande av mark och vatten. Politiskt beslut om 

att ta fram en ny översiktsplan har fattats. 

 

Strategisk plan är treårig och i det underliggande materialet finns planering 

som sträcker sig längre och som anger förutsättningarna framåt, både vad 

avser behovet av strategiskt beslut kring samhällsutveckling för att vara en 

attraktiv kommun och behovet av anpassningar utifrån utvecklingen vad 

avser skatteunderlag/statsbidrag/avgifter. I strategisk plan finns en 

omvärldsanalys och i årsredovisningen finns en finansiell analys båda väl 

värda att läsa i sammanhanget. Kommunen planerar dessutom för ett 

framåtsyftande visionsarbete nästa år. 
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KLU § 74 forts. 

Yrkande 

Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar på återremiss av ärendet för ytterligare 

utredning. 

Peter Söderström (S) och Alina Koltsova (MP) yrkar avslag. 

Propositionsordning 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att 

Kommunledningsutskottet stöder Peter Söderströms (S) och Alina Koltsovas 

(MP) yrkande om att föreslå Kommunfullmäktige att avslå motionen. 
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KLU § 75 Dnr KS 2020/225-009 

Motion om försäljning av Ingestrands camping 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att en försäljning 

inte bedöms aktuell i nuläget och därför ges inget uppdrag till förvaltningen. 

 

Motionen avslås. 

Sammanfattning 

Kristdemokraterna Arvika föreslår i motion att kommunfullmäktige ger 

uppdrag till förvaltningen att påbörja försäljningsprocess av Ingestrands 

camping i dess nuvarande form. De anför att campingen är en frivillig 

verksamhet som inte ska belasta skattekollektivet. 

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges protokoll den 24 februari 2020, § 41 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 7 april 2020 

Bedömning 

Genom åren har en rad diskussioner förts politiskt om ägande- och driftform 

av Ingestrands camping. De förslag som diskuterats har rört arrende med 

bibehållande av marken i kommunal ägo, försäljning av både mark och 

verksamhet eller att driva verksamheten i kommunalt ägt bolag. En utredning 

genomfördes för ett antal år sedan vad avser kommunalt bolag där det 

konstaterades att omsättningen är för liten för att driva som kommunalt 

bolag. För att klara ökade kostnader för styrelse, ledning och administration 

krävdes höjda avgifter, vilket då inte bedömdes realistiskt. Stora delar av 

marken i området är kommunal och det har funnits en samsyn kring att inte 

sälja marken som campingen är belägen på. 

  

Ingestrands camping är ur besöksnäringssynpunkt en viktig anläggning i 

kommunen och bedrivs i dag som egen resultatenhet som belastar 

skattekollektivet marginellt. 
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KLU § 76 Dnr KS 2019/1172-340 

Verksamhetsområde för vatten och spillavlopp i västra 
och östra Högvalta 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att fastställa 

verksamhetsområde för vatten och spillavlopp för västra och östra Högvalta 

enligt Kommunledningsstabens förslag. 

Sammanfattning 

Länsstyrelsen i Värmland har beslutat att med stöd av 51§ lagen om 

allmänna vattentjänster förelägga Arvika kommun att fastställa VA-

verksamhetsområde för området Högvalta. 

 

Kommunledningsstaben har tagit fram ett förslag till geografisk avgränsning 

av verksamhetsområdet. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 3 april 2020 

Karta över avgränsningsområdet 

Lista över ingående fastigheter 

Bedömning 

Länsstyrelsen i Värmland har beslutat att med stöd av 51§ lagen om 

allmänna vattentjänster förelägga Arvika kommun att fastställa 

verksamhetsområde för vatten och spillavlopp för området Högvalta senast 

2020-03-01. 

  

Beslutet grundar sig i en utredning av enskilda vattentäkter som visat 

förekomst av pentaklorfenoler, resthalter av bekämpningsmedel, flourider 

och sulfater samt koliforma bakterier. Föroreningarna härrör till stor del från 

tidigare verksamheter i området. Man har också inventerat 

avloppsanläggningar i området och konstaterar att en stor andel av avloppen 

är undermåliga och inte uppfyller dagens krav. 

  

Länsstyrelsen anser att området faller under begreppet ”större sammanhang” 

i 6§ lagen om allmänna vattentjänster, och att det finns ett skyddsbehov av 

människors hälsa eller miljön i området. Därför förelägger man Arvika 

kommun att fastställa verksamhetsområde för vatten och spillvatten senast 

2020-03-20. 

  

Samhällsbyggnadsavdelningen, bygglovsenheten, miljöstaben och Teknik i 

Väst har gemensamt tagit fram ett förslag till avgränsning av  
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KLU § 76 forts. 

 

verksamhetsområde. Hänsyn har tagits till Arvika kommuns översiktsplan, 

befintlig bebyggelse och infrastruktur i området, markanvändning, topografi, 

avrinningssystem samt tidigare och aktuella förfrågningar om bygglov eller 

förhandsbesked. 

  

Bifogat ärendet finns en karta över verksamhetsområdet samt en lista över 

ingående fastigheter. Samtliga fastighetsägare, både på bebyggda och 

obebyggda fastigheter, är informerade om förändringen via brev. Ett 

informationsmöte skulle ha ägt rum 2020-03-17, men blev avlyst på grund av 

Covid-19. Informationen som skulle ha delgetts har istället skickats ut via 

brev och det har upprättats en sida på arvika.se där all information samlas. 
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KLU § 77 Dnr KS 2020/425-458 

Remiss M2020/00078/Ke Hållbar slamhantering (SOU 
2020:3) 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att återremittera ärendet för särskilt 

ställningstagande när det gäller fosforanvändning ur ett ekologiskt 

perspektiv. 

Sammanfattning 

Förslag till beslut är att Kommunstyrelsen i Arvika kommun instämmer i 

utredningens förslag enligt alternativ 2. I korthet innebär detta en tillämpning 

av försiktighetsprincipen med omfattande spridningsförbud där fortsatt 

spridning av avloppsslam på produktiv jordbruksmark hanteras med högt 

ställda krav på kvalitet och hygienisering med tanke på eventuella hälso- och 

miljörisker. 

 

Vidare föreslås kommunstyrelsen lämna synpunkter när det gäller 

författningsförslaget under stycke 1.2, 8 § där första stycket kan utgöra en 

oklarhet. 

 

Samtidigt föreslås kommunstyrelsen föra fram vikten av att det i kommande 

bestämmelser lämnas en rimlig möjlighet att avyttra det slam som inte 

kommer att uppfylla de hårt ställda kraven för slam till jordbruket. 

Möjligheten att exempelvis kunna använda detta slam med lägre kvalitet som 

sluttäckning på deponier bör finnas kvar. 

Beslutsunderlag 

Myndighetsnämndens tjänsteskrivelse den 8 april 2020 

SOU 2020:3 Hållbar slamhantering 

Betänkande den 25 februari 2020 

Bedömning 

Slam från reningsverk är ett avfall och innehåller många ämnen som inte är 

önskvärda i miljön och inte heller i våra livsmedel. Utredningen har dock på 

ett genomlysande sätt bearbetat forskningsstudier, nuvarande lagstiftning, 

återvinningsmöjligheter och dess problematik m.m och har genom förslag 2 

kommit fram till en rimlig avvägning av de resultat man nått. 

 

I författningsförslaget under stycke 1.2, 8 § kan första stycket utgöra en 

oklarhet. Följande skrivs: ”En huvudman för allmänna 

avloppsreningsanläggningar ska återvinna fosfor ur avloppsslam från 

anläggningar med tillståndsgiven anslutning av avloppsvatten med en 
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KLU § 77 forts. 

 

föroreningsmängd som motsvarar mer än 20 000 personekvivalenter.” 

Frågeställningen som uppstår är om det är en anläggnings tillstånd som avses 

när man anger antalet personekvivalenter eller om det är den faktiska 

föroreningsbelastningen. En anläggning kan ha ett tillstånd för att ta emot 

avloppsvatten från exempelvis 25 000 personekvivalenter men att den 

faktiska belastningen kanske endast är 18 000 pe. 

 

Oavsett vilket förslag av de två som kommer att bli aktuellt att genomföra 

innebär de skärpta reglerna för spridning av slam att en hel del av detta inte 

kommer att uppfylla kraven. Det betyder i sin tur att det i kommande 

bestämmelser behöver ges en rimlig möjlighet att avyttra sådant slam som 

inte uppfyller de hårt ställda kraven för slam till jordbruket. Möjligheten att 

exempelvis kunna använda detta slam med lägre kvalitet som sluttäckning på 

deponier bör finnas kvar 

Yrkande 

Henrik Axelsson (S) yrkar på att återremittera ärendet till förvaltningen för 

särskilt ställningstagande när det gäller fosforanvändning ur ett ekologiskt 

perspektiv. 
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KLU § 78 Dnr KS 2020/178-805 

Ansökan om verksamhetsbidrag för kulturföreningar 
för år 2020 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att fastställa det framtagna förslaget till 

fördelning av verksamhetsbidrag för kulturföreningar 2020 fördelat på 

1 087 500 kr till lokalhållande- och övriga kulturföreningar samt 800 000 

kronor, som betalas ut i två omgångar, till Föreningen Folkets Park. Särskilt 

beslut tas inför andra utbetalningen avseende Föreningen Folket Park. 

Verksamhetsbidragen finansieras via vht 31597 och vht 31591. 

Sammanfattning 

Verksamhetsbidrag för kulturföreningar är ett av de viktigare kommunala 

föreningsstöden vilket bidrar till att kommunens invånare har möjlighet att 

bedriva föreningsverksamhet i hela kommunen och stödjer allmänna 

samlingslokaler. Föreningslivet är en viktig del och bidrar till en meningsfull 

fritid och ökad hälsa för invånarna. Det breda och mångfaldiga föreningslivet 

skapar även ett socialt kapital på vilken vår demokrati är grundad. 2020 har 

det inkommit 51 ansökningar om verksamhetsbidrag uppdelat på 20 

lokalhållande och 31 övriga kulturföreningar. Totalt ansöker föreningarna 

om 4 120 410 kr att jämföra med 2 734 500 kr föregående år.  

Beslutsunderlag 

Föreningarnas bidragsansökningar 

Förvaltningens tjänstemannaskrivelse den 19 mars 2020 

Sammanställning över bidragsansökningar och förslag till fördelning 

Bedömning 

Under de senare åren har många kulturföreningar ansökt om ökat 

verksamhetsbidrag. Kostnaderna i samhället ökar och flera föreningar som 

äger en samlingslokal har ökade driftskostnaderna. Kommunen har med 

något enstaka undantag inte haft möjlighet att tillmötesgå behoven som är 

större än avsatt budget medger. Tre föreningar ansöker om en stor höjning av 

verksamhetsbidraget. En förening, som söker för första gången, ansöker om 

ett stort verksamhetsbidrag. 

  

Föreningen Yankee Car Club ansöker om 1 200 000 kr i 

verksamhetsbidrag. Föreningen har inte tidigare ansökt om 

verksamhetsbidrag för kulturföreningar. I ansökan framgår att föreningen vill 

utöka föreningens verksamhet och arrangera offentliga dansarrangemang 

med kända dansband bland annat I ansökan söker man därför bidrag till 

gager och andra kostnader kopplade till denna typ av arrangemang.  
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KLU § 78 forts. 

 

De politiskt tagna regler och riktlinjer för verksamhetsbidrag till 

kulturföreningar medger inte stöd till den typen av kommersiella publika 

arrangemang. När en ny förening ansöker om verksamhetsbidrag görs en 

sammanvägd bedömning av verksamheten utifrån gällande regler och 

riktlinjer och en avvägning mellan alla föreningar måste göras utifrån de 

anslag som finns i avsatt budget. Den anslagna budgeten för 

verksamhetsbidrag för kulturföreningar räcker inte för att anslå ett bidrag i 

den omfattningen som föreningen ansöker om. Förslaget är att föreningen 

utifrån en samlad avvägning utifrån regler och riktlinjer får ett bidrag om 

3 000 kr. 

  

Jössefors Folket Hus ansöker om 300 000 kr i verksamhetsbidrag. 

Föreningen framhåller att de behöver ett väsentligt större stöd från 

kommunen för att klara verksamheten, drift och underhåll av 

samlingslokalen. I förslag till beslut föreslås ett bidrag på 70 000 kr vilket 

bygger på den nedskärning av verksamhetsbidrag som det togs politiskt 

beslut om 2015. I beslutet skulle bidrag till Folket parkföreningen och 

föreningen Jössefors Folket Hus stegvis under tre år 2016-2018 totalt 

700 000 kr dras ner. Innan nedskärning var föreningens bidrag 130 000 kr 

(2015). Förslaget till bidrag för Jössefors Folket Hus 2020 ligger på den nivå 

de fick 2019 och inom ramen för den avsatta budgeten. 

  

Ideella föreningen Arvika Fordonsmuseum ansöker om 315 000 kr i 

verksamhetsbidrag. De senare åren har föreningen ställts inför en förändrad 

ekonomi bl a beroende på att möjligheten till lönebidragsanställningar 

förändrats. Verksamheten som håller öppet året om är beroende av anställda 

för öppethållandet. Föreningen bedömer att det ansökta beloppet är vad de 

skulle behöva för att få verksamheten att fungera. Den anslagna budgeten för 

verksamhetsbidrag för kulturföreningar räcker inte för att anslå ett bidrag i 

den omfattningen och förslaget är en liten ökning från 41 000 kr till 51 000 

kr. 

  

Västra Värmlands Fornminnesförening ansöker om 400 000 kr i 

verksamhetsbidrag. Föreningens verksamhet har under senare år växt och 

utvecklats och för att kunna fortsätta och upprätthålla nuvarande nivå menar 

föreningen att de behöver större bidrag från kommunen. De senaste åren har 

de beviljats ett bidrag på 125 000 kr. I förslag till beslut föreslås en liten 

ökning till 135 000 kr vilket ryms inom ramen för den anslagna budgeten.  

  

Föreningen Folket park står inför en stor utmaning och omställning i och 

med att Lärande och Stöd har sagt upp sitt hyresavtal för förskoleverksamhet 

till sommaren 2020. Man söker nya hyresgäster till lokaler i Parkhallen vilket  
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KLU § 78 forts. 

 

är en förutsättning för att klara driften. Förvaltningen har löpande fört en 

dialog med föreningen kring framtiden för verksamheten. Förslaget är att 

föreningen beviljas 800 000 kr i verksamhetsbidrag 2020 som betalas ut i två 

omgångar och att förvaltningen under året fortsatt har en dialog med 

föreningen om utvecklingen och framtiden. 

Beslutet skickas till 

Bitr. kommundirektören 

Kultur- och fritidschefen 
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KLU § 79 Dnr KS 2019/1265-702 

Ansökan om stadigvarande serveringstillstånd - 
Wilmas musikpub 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet avslår Angelica Lundqvists, 970905-XXXX, 

ansökan om stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten om att på 

Wilmas musikpub, Magasinsgatan 8 i Arvika, att servera spritdrycker, vin, 

starköl och andra jästa alkoholdrycker. 

Sammanfattning 

Angelica Lundquist, 970905–XXXX, har inkommit med en ansökan om 

stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten att servera spritdrycker, 

vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker vid Wilmas musikpub på 

Magasinsgatan 8, 671 31 Arvika. 

 

Miljö- och byggavdelningen i Eda kommun har anlitat konsulten Gunnar 

Olsson, Niagara Utbildning, som utrett sökandes personliga och ekonomiska 

förhållanden och omständigheter i övrigt för att pröva om sökanden är 

lämplig att inneha ett serveringstillstånd. 

Beslutsunderlag 

Ansökan inkommen den 19 november 2019 

Utredning daterad 31 mars 2020 

Tjänsteskrivelse daterad 6 april 2020 

Bedömning 

Enligt 8 kap. 12 § i Alkohollagen får serveringstillstånd endast meddelas den 

som visar att denna med hänsyn till sina personliga och ekonomiska 

förhållanden och omständigheterna i övrigt är lämplig att utöva 

verksamheten samt att verksamheten kommer att drivas i enlighet med de 

krav som ställs upp i denna lag. 

 

Miljö-och byggavdelningens uppfattning är att utredningen visar att 

sökanden inte uppfyller de krav på personlig- och ekonomisk lämplighet och 

lämplighet i omständigheter i övrigt som ställs i 8 kap. 12 § i Alkohollagen. 

Beslutet skickas till 

Miljö- och byggavdelningen Eda kommun 

Sökanden 

 
 


